
SEGONA SETMANA DE LES MALALTIES 
NEUROMUSCULARS 

 

Bona tarda a tots i totes i Benvinguts a la xerrada sobre la 
informació mèdica als mitjans de comunicació, que 
organitza ASEM Catalunya, que és l'única entitat del 
nostre país que es dedica a donar suport i orientació a 
les persones, que pateixen malalties neuromusculars. 

Bé, ens acompanyen per parlar de la informació mèdica que 
surt als mitjans de comunicació tres persones que hi 
treballen diàriament. Us els presento: 

En primer lloc Elisabet Alfaro, que és periodista d’  
ASEM Catalunya. 

També LLUÍS PUJOL, sotscap de Societat i 
responsable de l’ àrea de salut dels Informatius diaris 
de TV3, Televisió de Catalunya.  

I Ariadna Oltra, periodista dels Matins de TV·3 i 
també del canal 3/24 de notícies.  

Bona tarda a tots i Benvinguts,  

 

Bé, amb ells ara analitzarem com es tracta la informació 
mèdica als mitjans de comunicació. I segurament es 
contestaran aquestes preguntes:   

1-Realment es dona la cobertura necessària a 
qüestions relacionades amb la salut?  

2-Els temes mèdics encara són minotaris als mitjans i 
es dona sempre preferència a d’altres àrees com 
política, esports o internacional?  



3-Per què costa que es parli de informació mèdica 
sobretot als programes d’entreteniment?  

Quan em van proposar moderar aquest debat, tenia un 
coneixement general del que són les malalties 
neuromusculars, però segurament  poca gent que no hi 
treballa cada dia, sap que són exactament: Unes 
malalties de caràcter genètic, generalment 
hereditàries, que afecten a la muscultura i al sistema 
nerviós. I que n’existeixen  centenars  classificades 
en disferents graus d’afectació.  

 

Bé, com a periodista i com a ciudadana a mi m’agradaria 
que hi haguèssin més programes dedicats a la salut, al 
coneixement científic, a la informació mèdica en 
general, però sovint aquests programes no són els 
que donen més audiència en el cas de la tv i per tant, 
potser interessa menys portar-los a la pràctica.  

Un gran exemple per mi, de bon programa que parla de 
malalties és la Marató de TV3. Va més enllà de 
l'obtenció de fons econòmic, ja que fa una important 
tasca de sensibilització respecte a  malalties  i a la 
necessitat sobretot de potenciar la recerca científica 
per prevenir-les i curar-les. Tant de bo, es poguessin fer 
programes com la Marató de TV·3, cada mes o cada 
setmana, per donar a conèixer molts temes sanitaris. 

I també m’agradaria recordar un altre  programa, el 
programa, SENSE EMBUTS que es va emetre per TV·3. Una 
sèrie documental basada en testimonis personals, que en 
molts casos es van tractar  temes sanitaris. 

A més, jo crec que ara amb Internet, hi ha un gran 
marc perquè  moltes associacions es donin a 
conèixer, això sí sempre amb la cura que tota la 



informació que es doni sigui veraç i rigurosa. Però 
crec que és cada vegada més una bona plataforma a 
tenir en compte.  

 

Bé, jo no en vull extendre més i ara al torn de paraula és 
per  Elisabeth Alfaro, periodista d’ASEM Catalunya, 
que parlarà del què fa aquesta associació i quina ha 
estat la seva  evolució en aquests cinc anys.  

  

Ara el torn és per LLUÍS PUJOL, sotscap Societat i 
responsable de l’ àrea de salut Informatius diaris TV3 
que ens parlarà entre d’altres coses de la la 
responsabilitat del periodista en informar sobre 
temes de salut i  sense crear falses expectatives. 

 

I ara és el torn de l’ ARIADNA OLTRA, periodista dels 
Matins a TV·3 , que ens parlarà entre d’altres temes 
de com és laa informació mèdica en un magazín 
informatiu a la televisió.  

 

 

Conclusions. Torn de preguntes i comiat.  

Bé, jo crec que el s'ha d'intentar és convèncer els 
mitjans de comunicació  per què siguin objectius 
davant temes mèdics, que no dramatitzin i exagerin 
els problemes, i que informin sovint de  malalties, ja 
que la salut és un dels temes més importants en la 
vida de qualsevol persona.  

 



Bé, gràcies per escoltar aquest xerrada sobre la informació 
mèdica als mitjans de comunicació. Espero que d’aquí 
surtin nous reptes per portar a la pràctica i  també 
m’agradaria felicitar a la feina que feu des de l’ASEM 
Catalunya i en aquesta segona setmana de les malalties 
Neuromusculars.   

Moltes gràcies i fins la propera.  


